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Szabadkai 
párldeíegácic Szegeden 

A testvérvárosok közötti ció tagjait Szeged életéről: 
pártkapcsolatok jegyében a az V. ötéves terv időszaké-
szegedi városi pártbizottság ban az ipari, mezőgazdasági, 
meghívására a JKSZ Sza- kereskedelmi ágazatokban 
badka községi pártbizottsá- elért eredményekről, szólt a 
gának delegációja érkezett kulturális és egészségügyi 
tegnap Szegedre. Olajos helyzetről, részletesen be-
Nagy Miklóst, a JKSZ szélt a várospolitikai célki-
Szabadka községi bizottsá- tűzésekről, kiemelten foglal-
gának titkárát, a delegáció kozva a lakáshelyzet jávítá-
vezetőjét, Kujun Dzic To- sára, megoldására irányuló 
mát, az Agrokombinát igaz- feladatokkal, 
gatóját, Kristic Boskót, a A küldöttség délután a 
szabadkai újság főszerkesz- Tisza—Maros Szög Termelő-
tőjét, Lisic Stevant, a JKSZ szövetkezetbe látogatott, ahol 
községi bizottságának osz- Bódi János elnök és Márton 
tályvezetőjét, a nemzetközi Nándor, a tsz pártti tkára 
kapcsolatok bizottságának tájékoztatta a vendégeket a 
tagját Berta István és dr. XII. pártkongresszuson ho-
Székely Sándor, az MSZMP zott, a termelőszövetkezetek-
Szeged városi Bizottságának re vonatkozó faladatok he-
titkárai fogadták a pártbi- lyi végrehajtásáról, majd a 
zottság székházában. Berta delegáció tagjai megtekintet-
István tájékoztatta a delegá- ték a gazdaságot. 

I 

A szabadkai vendégek — balról — a városi pártbizottságon. 

Egészségügyi 
váiiÉrgyalés 

Csütörtökön megkezdődött 
Sopronban a 12. országos 
egészségügyi vándorgyűlés. 
A háromnapos tudományos 
eszmecserén — amelyet a 
Tudományos Ismeretterjesz-
tő Társulat rendezett — 180 
orvos, gyógyszerész és a ta-
nácsi irányításban tevékeny-
kedő egészségügyi szakem-
ber tanácskozik a rehabili-
táció, a meníálhigiénia es az 
egészségügyi ismeretterjesz-
tés kérdéseiről. Előadások 
hangzanak el az orvos és a 
beteg kapcsolatáról. 

Beszámolnak a tanácsko-
záson azokról a módszerek-
ről is. amely a szívrendel-
lenességben, keringési zavar-
ban és más betegségben szen-
vedőket felgyógyulásuk után 
visszasegítik az életbe. 

Magasfeszültség 
Pakson 

Paks is bekapcsolódott az 
országos 400 kilovoltos villa-

mosenergia-alaphálózatba. 
Ezentúl fogadóképes, ha pe-
dig megindul hazánk első 
nukleáris energiabázisán a 
termelés, az országos háló-
zatba jut ta t ja az ott előál-
lított energiát. 

A nagyfeszültségű alaphá-
lózatot a közeli napokban 
összekötik a beruházás ko-
rábbi szakaszában elkészült 
120 kilovoltos alállomással 
is. Feszültség alá helyezése 
azért fontos, mert biztonsá-
gosabbá teszi az építkezés-
hez, a próbákhoz és az üzem-
behelyezési műveletekhez 
használt villamos energia 
átvételét. 

c i s i i c i s t @ i é 
A város kereskedelméről 

Szeged egyközpontú város ban. Ez nélkülözhetetlen dett Szegeden a verseny. A 
abban az értelemben, hogy föltétele a színvonal meg- vállalatok a helyzet alapos 
a Nagykörút övezte Belvá- tartásának. A vezetőség tár- elemzése után a szakosításra 
rosban található a kereske- gyal jugoszláv. lengyel és tettek javaslatot. A piaci 
delem bolthálózatának sű- román kereskedelmi szervek- pozíciók megvédését, erősíté-
reje is. A város centruma- kel. hogy testvérvárosi áru- sét legtöbbször — igen he-
ban működő üzleteknek kell házi kapcsolatok' keretében lyesen — összekapcsolják a 
gondoskodniok a lakosság tovább bővüljön az áruvá- bolti kapacitás növelésével, 
alapfokú ellátásáról, illetve laszték. külső és belső átalakítással, 
— a szaküzletek révén — A rendezés remélhetőleg berendezéscserével, techno-
városi színvonalú kisaolgá- hozzájárul ahhoz, hogy a lógiafejlesztéssel. A belvá-
Iásáról. valamint a kiemelt Ví. ötéves terv időszakában rosí boltok forgalmi adatai 
felsőfokú központra háruló tovább növekedjék Szegeden még nem adnak teljes tám-
regionális szerepkörről. Mi- a kiskereskedelmi, vendég- pontot a végleges döntések-
vei a kiskereskedelmi és a látói forgalom és kultúrál- hez. de annyi bizonyos: to-
vendéglátói forgalomnak tabb legyen a kiszolgálás, vább kell fejleszteni a város 
csak egy része ered a helyi Az áruházakban gyorsan és kereskedelmét. A profilren-
lakosság vásárlásaiból, szin- kényelmesen vásárolhat a dezés csak akkor lehet haté-
te magától értetődik: olyan lakosság. A szaküzleteknek kony. ha optimális üzlettí-
hálózat kiépítése a cél, — melyeket eddig a túlzsú- pusokat sikerül kialakítani, 
amely megfelel az említett foltság is terhelt — ugyan- Sor kerülhet üzletek össze-
hármas feladanak. Az V. akkor alkalmasabbaknak kell vonására, boltok cseréjére is. 
ötéves terv fejlesztési elgon- lenniök sajátos funkciójuk A VI. ötéves tervidőszak 
dolásainak középpontjában betöltésére. Minél nagyobb mérsékeltebb fejlesztési lé-
ci vásárlási körülmények ja- egy-egy árucikkből a kínálat, hetőségéi különösen indokol-
vitása, korszerűsítése állt minél teljesebb a választék, ják, hagy a meglévő háló-
nagy alapterületű áruházak annál kevesebb időt vesz za'.i kapacitást intenzív mód-
építése révén. A cél eléré- igénybe a lakossági szükség- szerekkel, ésszerű megoldá-
séhez — a Szeged Nagyáru- leiek beszerzése. sokkal maximálisan használ-
ház és a Domus bútoráru- Mióta megnyílt a két nagy- ják ki. illetve a lehetőség 
ház átadásához — állami áruház, kétségtelenül élese- szerint növeljék. 
támogatás is jelentősen hoz-
zájárult . 

Az ú j áruházak üzembe 
állítása kedvezően hatott a 
környező kereskedelmi há-
lózat struktúrájára, s lehe-
tővé tette az úgynevezett 
profilúozást, illetve szakosí-
tást. A Szeged Nagyáruház 
eddigi forgalmi tapasztalatai 
egyértelműen igazolják lét-
jogosultságát. A vevők szá-
ma decemberben átlagosan 
napi 30 ezer. az első negyed-
évben is napi 15 ezer volt. 
Ha a nézelődöket is szá-
mítjuk, akkor körülbelül 
kétszer annyian fordultak 
meg az áruházban. Az el-
múlt négy hónap forgalma 
összesen 246 millió forintra 
rúgott. Az üzemeltető válla-
latok igyekeztek áruválasz-
tékkal jól felkészülni a ka-
rácsony előtti csúcsforga-
lommal egyidőbe eső meg-
nyitásra. Tartós törekvésük 
az volt. hogy ami belföldi 
termelőktől, valamint im-
portból beszerezhető, az meg-
található legyén a kínalat-

Kitüntetéses sEoktoravatás 
Kiváló tanulmányi ered-

ményeik elismereseül, a 
Magyar Népköztársaság El-
nöki Tanácsának hozzájá-
rulásával, kitüntetéses dok-
torrá avatták tegnap Szege-
den lglói Ferenc fizikust és 
Kapás Margit gyógyszerészt. 
A két felsőoktatási intézi 
mény, a József Attila Tudo-
mányegyetem és a Szegedi 
Orvostudományi Egyelem 
Tanácsának avatóünnepsé-
gét az aulában rendezLék 
meg. A doktoravatason Ka-
tona Imre, az Elnöki Ta-
nács titkára képviselte a 
Magyar Népköztársaság El-
nöki Tanácsát, az Egészség-
ügyi Minisztériumot dr. Hu-
tás Imre miniszterhelyettes, 
a Művelődési Minisztériu-
mot dr. Biacs Péter főosz-
tályvezető-helyettes. A vá-
ros párt- és állami vezető 
testületeinek képviseletében 
részt vett az ünnepségen 
Török József, a városi párt-
bizottság első titkára. Papp 
Gyula, Szeged tanácselnöke, 
Bódi György, a KISZ me-

kitüntetéses doktorok átveszik az aranygyűrűt 
Imrétől 

Katona 

hallgatók közösségébe, mely-
nek irányítójává vált. 

Kapás Margit középiskolai 
tanulmányait az ócsai Bo-

gyei bizottságának első tit- lyai János Gimnáziumban 

Mindezek alapján, az egye-
temek tanácsainak, valamint 
a szakminisztériumoknak a 
javaslatára az Ellnöki Ta-
nács engedélyezte „Sub Aus. 

kára. végezte, minden tárgyból je- piciis Rei Publicae Popula-
Iglói Ferenc Szegeden vé- les eredménnyel. Sikeres ris" kitüntetéses doktorrá 

gezte általános és középis-
kolai tanulmányait, kitűnő 
eredménnyel. Középiskolás-

felvételi vizsga után 1973- avatásukat. A tegnapi ün-
ban iratkozott be a SZOTE 
Gyógyszerésztudományi Ka-

ként részt vett több szak- rára. Minden évfolyamon 
tárgyi versenyen, többek valamennyi kötelező vizs-
között az 5. nemzetközi fizi- gáját jeles eredménnyel tet-
kai diákolimpián is, ahol 
harmadik díjat kapott. A 

te le és jelesre államvizsgá-
zott. 1978-ban kitüntetéses 

tanulmányi versenyeken el- gyógyszerészi oklevelet és 
ért sikerei alapján felvételi Felsőoktatási 
vizsga nélkül került a tudo- Érdemérmet 
mányegyetem természettu. 

kiemelkedő 
szorgalmával; végig 
volt. Három évig kapta a 
népköztársasági tanulmányi kai versenyen 
ösztöndíjat. Egyetemi tanul- pályamunkáját. 

népségén a jelöltek esküté-
tele után dr. Tandori Ká-
roly tanszékvezető egyetemi 
tanár, a természettudományi 
kar dékánja a természettu-
dományok doktorává avatta 
lglói Ferencet; dr. Minker 
Emil, az orvostudományi 
egyetem tanszékverető ta-
nára, a gyógysrerészkar dé-

Tanulmányi 
kapot t A 

Gyógyszertechnológiai Inté- kánja gyógyszerészdoktorrá 
dományi karának fizikus zet tudományos diákköré- avatta Kapás Margitot. A 
szakára. Hallgatóként kitűnt ben végzett kutatómunkát, JATE rektora, dr. Antalffy 

képességeivel, két évig az intézet demonst- György, a SZOTE rektora, 
kitűnő rátoraként dolgozott. Belg- dr. Petri Gábor, valamit az 

rádban. nemzetközi analiti- egyetemi tanácsok tagjai 
jutalmazták kézfogásukkal „Sub Auspi-

Tanulmá- ciis Rei Publicae Popularis" 
mányait 1977-ben. vörosdip- nyal utolsó évében népköz- doktorrá fogadták a kitünte-
iomásképt fejezte be. Az társasági tanulmányi ösztön- tetteket, akik ezután átvet-
MTA Központi Fizikai Ku- díjas volt. Aktívan vett ték díszes diplomájukat a 
tató Intézetében készítette részt a KISZ-szervezet éle- rektoroktól. A Magyar Nép-
ei diplomamunkáját, mely-
bői kitűnt kiváló szakmai 
felkészültsége. Ezt 
tattá tudományos 

tében, évfolyamának tanul- köztársaság címerével ékesí-
mányi felelőseként. Gyógy- tett aranygyűrűt Katona 

bizonyí- szerészi oklevelének meg- Imrétől vehették át, aki be-
diákköri szerzése után tudományos szédében az Elnöki Tanács 

tevékenysége, és az Ortvay segédmunkatársa lett az elismerését fejezte ki a két 
Rudolf problémamegoldó egyetem Gyógyszertechnoló- felsőoktatási intézmény 
versenyeken elért első he- gjai Intézetének, majd egye- színvonalas munkájáért , és 
lyezései is. Tanulmányai t e m j tanársegédi kinevezést méltatta a doktorrá avatot-
mellett élen járt a társadal-
mi munkában: tagja volt a kapott. 1980-ban summa tak teljesítményét, amellyel 

a tanulmányi munkáért ad-
KlSZ-alapsrervezet vezető- c u m l a u d e eredménnyel tett h a t ó legmagasabb kitűnt©-
ségének, jól beilleszkedett a doktori szigorlatot. tést kiérdemelték. 

zetek 

Csütörtökön Mátrafüreden, nek a fejlődő országok szü-
az Avar szállóban jegyző- vetkezeti dolgozóinak kép-
könyv aláírásával befejező- zésében, továbbképzésében, 
dött a KGST-tagországok rendszeres tapasztalat- és 
szövetkezeti szövetségei elnö- információcserét is szervez-
keinek háromnapos tanacs- nek. A tanácskozás részt-
kozása. vevői hangsúlyozták: a szö-

Megvitatták a KGST-or- vetkezetek nemzetközi szö-
szágok és a független fejlődő vétségében növelni kell a 
államok szövetkezeti moz- szocialista országok befolyá-
galmai közötti együttműkö- sát. 
dés további lehetőségeit. A Nagy hangsúlyt kapott a 
tervek szerint a szocialista szocialista országok szövet-
államok szövetkezeti szerve- kezeti külkereskedelmi vál-
zetei a jövőben részt vesz-

Befejeződött a tavaszi vetés 
A nagyüzemek és a kistér- Az idei tavasz a belvíznél vészelte át a minusz 5, mí-

melők jól haladtak az idő- sokkul kellemetlenebb kö- nusz 7 fokos lehűlést az ai-
szerű mezőgazdasági munka- vetkezménnyel is járt. ösz- ma és a szőlő, 
val: országszerte befejező- szesítés készült a tavaszi fa- A gazdaságokban ország-
dött a vetés, a kijelölt terű- gyok pusztításáról. A károk szerte nagy erővel dolgoznak 
leteken földben a mag. Ki- lényegesen meghaladják az a zöldségnövények palánta-
vételt képeznek a vízzel el- átlagos évjárat fagyveszte- zásán. A melegigényes nö-
öntött területek. Országosan ségét — legalábbis, amint vények vannak soron, a pap-
45—48 ezer hektárról van ezt a kertszemiék mutatják, rika- és a paradicsompalán-
szó. Egyelőre a mezőgazda- A csonthéjas gyümölcsösöket 
szok még bizonytalanok afe- alaposan megtizedelték a fa-
lói, hogy miképpen lehet gyok. ,A jelenlegi összesítés 
hasznosítani a továbbiakban szerint a dió 60 százaléka 
ezeket a földeket. A tervek szenvedett fagykárt, a kaj-
szerint legalább 20 ezer hek- szi- és az őszibarack az ősz-
tárra szuperrövid tenyész- szesítés szerint 35—40 szá-
idejű kukoricát vetnek, és zaiékos, a cseresznye szin-
ezrel némileg ellensúlyozzák tén jelentős veszteséget 
a vetési késésből adódó ki- szenvedett az erős lehűlések 
esést. Vetőmag van bőven, következtében. Megszenved-

. . . ték a fagyokat a ribiszke, a 
ugy, hogy a szaporítóanyag k ö s z m é t e

8 / é s a z e perül tetvé-
hiánya nem akadályozza 
terület hasznosítását. 

nyek is. Egyelőre nincs még 

ták 70—80 százaléka már a 
földben van. Jó ütemben ha-
lad a dohány palántázása is. 
A terveknek megfelelően a 
gazdaságok az idén — ösz-
szefüggésben a mérsékeltebb 
piaci kereslettel — kevesebb 
paradicsomot és fűszerpap-
rikát termesztenek. 

Az agronómusok május 
közepi megfigyelései arról 
tanúskodnak, hogy sokfelé a 
növények a szó szoros értet-1 

mében több lépcsőben, több 
pontos kép arról, hogyan szakaszban keltek ki. 

lalatainak két- és sokoldalú 
együttműködése. Rámutattak 
arra, hogy a szövetkereti 
külkereskedelmi vállalatok 
hozzájárulhatnak a nemzeti 
áruházi hetek és a kishatár-
menti forgalom növelése ré-
vén a közszükségleti cikkek 
kölcsönös szállításának foko-
zásához. Megállapították: a 
szövetkezeti szektorban is 
a kooperáció es a nemzet-
közi gyártasszakosítás bőví-
tése sürgető feladat. 

A KGST-tagországok szö-
vetkezeti szerveinek delegá-
ciói megismerkedtek a ma-
gyar szövetkezetek gazdasá-
gi. társadalmi feladataival, 
amelyről Rev Lajos. az 
OIClSZ, Szabó István, a 
TOT, és Szlamenicky Ist-
ván, a SZÖVOSZ elnöke 
adott tájékoztatást. 

A delegációk vezetőit fo-
gadta Havasi Ferenc, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, a Központi Bi-
zottság titkára és Marjai 
József, a Minisztertanács 
elnökhelyettese. (MTI) 

A liftekről 
Csütörtökön befejeződött 

Veszprémben a nemzetközi 
szabványügyi szervezet lif-
tek, mozgólépcsők és mozgó-
járdák szabványosításával 
foglalkozó műszaki bizott-
ságának ülése, amelyen 17 
ország szakemberei vettek 
részt. A kétnapos nemzet-
közi eszmecserén a legna-
gyobb érdeklődés és a leg-
élénkebb vita a lakóházi lif-
tek szabványosításával kap-
csolatos javaslatokat kísérte. 

Hét ország szakértőinek 
véleményét vetették össze, s 
megállapodtak azokban az 
alapelvekben és eljárások-
ban, amelyeket a szabvány-
javaslat tartalmaz. Kivá-
lasztották a legmegfelelőbb 
módszert a liftek várható 
forgalmának becslésére. A 
tanácskozáson külön hangsú-
lyozták ennek a jelentőségét, 
mert a várható forgalomhoz 
mérik a liftek műszaki tu-
lajdonságait és az üzemel-
tetés módját. A szabványja-
vaslatot a műszaki bizottság 
következő ülésén terjesztik 
elő elfogadásra, nem sike-
rült megállapodni a középü-
letek lift jeire vonatkozó 
szabványjavaslatban, amely 
— mint megállapították — 
hosszabb, gondosabb előké-
szítést. igényel. 

Elkészítették a tervezetet 
az ülésen a mozgássérültek 
által biztonságosan használ-
ható liftek szabványosításá-
ra is. (MTI) 


